
Protokół nr 1/2023 

z dnia 24 luty 2023 roku 

z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Wielkie 

Oczy 

 

Ze względu na nieobecność Pana przewodniczącego J. Sopla posiedzeniu komisji 

przewodniczył Pan radny P. Jacyk. 

Pan przewodniczący komisji P. Jacyk rozpoczął posiedzenie o godzinie 8:30, witając 

przybyłych członków komisji oraz wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu. 

Na podstawie listy obecności (zał. nr 1 do protokołu) stwierdził, że obrady są 

prawomocne, na 6 członków komisji obecnych było 5. 

Pan przewodniczący komisji P. Jacyk przedstawił zaplanowany do realizacji porządek 

posiedzenia: 

1. Rozpatrzenie petycji w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy, w części dotyczącej gospodarstw domowych, w których dochód nie 
przekracza kwoty uprawniającej do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej o 
której mowa w art. 8 ust. 1 lub 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej 
(t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 2268 z późn. zm.). 

2. Sprawy bieżące. 

Innych propozycji tematów nie było, a zaplanowany porządek posiedzenia przyjęto 
jednogłośnie. 

 W posiedzeniu oprócz członków komisji uczestniczyli: Wójt Gminy Wielkie Oczy Pan 

Albert Hawrylak, kierownik GOPS Pani Grażyna Senyk. 

Pan przewodniczący odczytał treść petycji w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy, w części dotyczącej gospodarstw domowych, w których dochód nie przekracza 
kwoty uprawniającej do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej o której mowa w art. 8 
ust. 1 lub 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 2268 
z późn. zm.) (zał. nr 2 do protokołu).  Pan wójt A. Hawrylak powiedział, że uznając petycję za 
zasadną i przyznając zwolnienia z opłat za odpady trzeba będzie pokryć te koszty powiększając 
zadłużenie gminy, zwiększając opłaty pozostałym mieszkańcom, podnieść podatki lub 
zrezygnować z zaplanowanych inwestycji. Pan radny P. Jacyk zwrócił uwagę na sytuacje, że 
część mieszkańców prowadzących działalność może mieć dochód na poziomie zera i wówczas 
też mogłaby być zwolniona z 50 % opłat za odpady. Pan radny A. Mach zaproponował żeby 
Pan wójt A. Hawrylak indywidualnie podejmował decyzje odnośnie zwolnień z opłat. 
Zaproponowano w celu uniknięcia nadużyć ze strony osób niewykazujących prawdziwych 
dochodów aby wójt zwalniał indywidualnie z opłat za odpady najbardziej potrzebujące 
gospodarstwa. Pan wójt stwierdził, że nie może zwalniać z opłat za odpady, może tylko 



umarzać podatek ale tylko w wyjątkowych sytuacjach. Pan przewodniczący P. Jacyk zapytał 
jakie są instrumenty wsparcia dla gospodarstw jednoosobowych, których dochód miesięczny 
wynosi 1200-1300 zł. Pani kierownik G. Senyk odpowiedziała, że w kwestii opłat za odpady 
niestety pomóc nie mogą ale aktualnie takie osoby mogą skorzystać z programu dożywiania. 
W sytuacji losowej wypłacany jest zasiłek celowy.  

Członkowie komisji wypracowali treść uzasadnienia do uchwały stanowiącej odpowiedź 
na petycję: W dniu 24 lutego 2023 r. zebrała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 
Wielkie Oczy. Na posiedzeniu, dokonała analizy wniesionej petycji, jej oceny co do zasadności 
i właściwości rzeczowej i po konsultacjach z kierownikiem GOPS oraz Wójtem Gminy Wielkie 
Oczy w głosowaniu zajęła stanowisko aby uznać petycję za niezasadną w treści przedstawionej 
przez wnioskodawcę. W związku z czym biorąc pod uwagę dobro wszystkich mieszkańców 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Wielkie Oczy stoi na stanowisku aby utrzymać 
na dotychczasowym poziomie kryteria i stawki opłat, a mieszkańcy będący w trudnej sytuacji 
materialnej mają możliwość otrzymania pomocy w GOPS. Poddano projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, w części 
dotyczącej gospodarstw domowych, w których dochód nie przekracza kwoty uprawniającej do 
świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej o której mowa w art. 8 ust. 1 lub 2 ustawy z dnia 
12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 2268 z późn. zm.) pod 
głosowanie. Członkowie komisji byli jednogłośnie za rozpatrzeniem petycji jako niezasadną. 
 
 W sprawach bieżących Pan radny A. Mach zapytał o prace na placu budowy sali 
gimnastycznej przy szkole w Łukawcu. Pan wójt A. Hawrylak odpowiedział, że ze względu na 
zalegającą wodę nie można wykonać fundamentów. Aktualnie, projektant zaprojektował 
odwodnienie. Rozpoczęła się krótka dyskusja na temat wykonawcy. W związku z obawami 
Pana wójta co do wykonawcy Pan przewodniczący P. Jacyk zapytał czy nie warto było 
przeanalizować droższej oferty, która być może miałaby już uwzględnione koszty wszystkich 
robót budowlanych. Pan wójt A. Hawrylak odpowiedział, że nie było podstawy prawnej aby 
można było wybrać droższą ofertę. Pan radny P. Jacyk zapytał o zakup równiarki. Pan wójt A. 
Hawrylak odpowiedział, że aktualnie został ogłoszony przetarg. Pan radny A. Mach zapytał o 
nawiezienie placu zabaw. Pan wójt A. Hawrylak odpowiedział, że do nawiezienia placu zabaw 
planowany jest transport ziemi z wykopu fundamentów pod salę gimnastyczną a w związku z 
tym, że prace się opóźniają to także opóźnia się nawiezienie tego terenu. Pan radny P. Jacyk 
zapytał o remont dróg i budowę chodników przez powiat. Pan wójt A. Hawrylak odpowiedział, 
że nie został ogłoszony jeszcze przetarg. 

 
W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia Pan przewodniczący P. Jacyk 

podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji  o godzinie 10:40. 
 

Protokolant: Małgorzata Machczyńska     

       W zastępstwie 

przewodniczącego Komisji 

 

         Piotr Jacyk 

 


